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اسحـق ارزانـی

اقتصادی

گروه اقتصادی - حشــمت الله 
فلاحت پیشه درباره توصیه های رهبر 
انقلاب به نماینگان مجلس شــورای 
اســلامی درباره تعامل با دولت،  گفت:  
معنای کل این صحبت ها این بود که با 
دولت آقای پزشکیان برخورد سیاسی 

نشــود، چون مسئله کشــور سیاسی 
نیست. دنیا در راستای تحولات ژرف 
اســت و ما در عصری به سر می بریم 
کــه بر خــلاف یک دهــه قبل عصر 
آنارشیسم بین المللی است. تا یک دهه 
پیش کشــورها به دنبال ساز و کارهای 
تنش زدایانه در دنیا بودند ولی الان همه 
کشــورهای دنیا منافع خودشان را در 

تنش ها می بیننند و قدرت های بزرگ  
دنیا به جای این که تنش ها را حل کنند 
به ســمت تنش ها حرکت می کنند در 
چنین شرایطی دولت پزشکیان باید هم 
بر مشکلات گذشته غلبه کند و به فکر 

مشکلات آینده باشد.
دولت و مجلس مســائل را 

اختلافی نکنند

وی افزود:  توصیه ی رهبری این 
بود که در این شــرایط همه باید به فکر 
موفقیت دولت آقای پزشکیان باشند، به 
این دلیل که انتخابات تمام شده است، در 
انتخابات دو گروه رقیب وجود داشت 
ولــی الان هرگونه ناکامــی در دولت 
مســتقر که مسئول امور اجرایی کشور 
اســت، آثار زیان بارش به کل کشور و 
مردم برمی گردد. قسمت دومی که من از 
نشست با رهبری برداشت کردم تکیه بر 
رفع اختلاف بود. هم توصیه به مجلس 
هم توصیه به دولت و جریانات سیاسی 
بیرون از دولت و مجلس بود که مسائل 

را اختلافی نکنند.
تا هفــت ماه دیگــر دنیا از 

جنازه برجام صحبت می کند
فلاحت پیشــه تصریــح کرد: 
کشور نباید تاوان یکسری موضوعات 
اختلافی تحــت عنوان برجام را بدهد 
شاید حداکثر تا هفت ماه دیگر بخش 
عظیمی از بندهای برجام منقضی شود و 
دنیا از جنازه برجام صحبت می کند. بوی 
تعفن اتفاقاتی که بعد از خروج ترامپ از 
برجام صورت گرفت، هنوز در فضای 
سیاسی کشور ایران وجود دارد و منجر 
به عوامل اختلافی شده است. به نظر این 
توصیه به دو طرف بود و به ویژه به دولت 
آقای پزشکیان که جریانات سیاسی یا 
افرادی که هنوز اختلافات شــان بر سر 
برجام باقی اســت، نباید این اتفاقات و 
اختلافات را به پاستور بکشانند چون 
دولــت مســئولیت های مختلفی در 
داخل، خارج، اقتصاد، فرهنگ و غیره 
دارد. نبایــد تمام این مســئولیت های 
دولت تحت الشــعاع یک امر اختلافی 
مثل برجام قرار گیرد که در آن طرفین به 
دنبال اثبات حقانیت خودشان هستند. 
برداشت بعدی من این است که ایشان 

به دنبال نوعی وفاق هستند.
جریــان شکســت خورده 

خالص ســاز دندان تیز کرده تا 
دولت را در کمین بیندازد

این استاد دانشــگاه با بیان اینکه 
رهبــری پیش بینی کردنــد که دولت  
آقای پزشــکیان با یکسری کمین گاه 
 های سیاســی مواجه خواهد شــد و 
سعی کردند به کســانی از حالا دندان 
تیز کردند تا دولت را در کمین بیندازند، 
هشــدار دهند، گفت: بــه ویژه تاکید 
ایشان بر گرفتن رای اعتماد از مجلس 
بود و ویژگی هایی را برای تعیین وزرا 
مشخص کردند ولی در عین  حال تاکید 
کردند که کار فوری این است که زودتر 
رای اعتماد داده شود که دولت کارش 

را شــروع کند. تحولات اخیر 
نشان داد که عده ای دندان تیز 
کردند که از همین شروع کار 
باعث ناکامی دولت پزشکیان 
شوند، عده ای فرصت داشتند 
آن هم در یک گونه بی سابقه ای 
فرصت یکدســتانه سیاسی 
داشتند، تمام امکانات کشور، 
قوای کشــور، رســانه های 
کشــور و تمــام تریبون های 
کشــور در اختیارشان بود تا 
فرضیــه خودشــان مبنی بر 
مدیریت خالص سازانه کشور 
را مدیریــت کنند ولی نه تنها 
مدیــرت صــورت نگرفت 
بلکه می بینیــم که بزرگترین 
مشکلات و گرانی ها، بیشترین 
مالیات ها و بیشترین بداخلاقی 
 های سیاســی در طول همین 
دوران یکدست سازی صورت 

گرفت. حتی مسئولان این نظام هم به 
این نتیجه رسیدند که یکدست سازی 
اشــتباه بود. به همین دلیل آنچه که ما 
دیدیم هشــدار به افــرادی بود که بعد 
از شکســت در خالص سازی الان به 
دنبال ایجاد کمین برای دولت هستند. 

آقای پزشکیان از زمانی که رای آورند 
دنبال ایجاد وفاق بودند و من توصیه ام 
به اطرافیان آقای پزشکیان این است که 
مسئال اختلافی را مطرح نکنند و مسائل 
اشــتراکی را مطرح کنند تا بهانه  ای به 

دست کمین سازان نیفتد.
نیروهای کابینه برای وفاق 

و کار بیایند نه برای اختلاف
 وی درباره ویژگی هایی اعضای 
کابینــه دولت چهاردهم که رهبری در 
سخنان شان فرمودند، گفت: من اعتقادم 
بر این است که ایشان یکسری ویژگی 
های کلی را مطرح کردند و اساس بحث 
هم این بود که کسانی بتوانند در کابینه 

راه پیدا کنند که هم به اصول اساســی 
کشور اعتقاد داشته باشند هم همراه با 
شعارها و اهداف آقای پزشکیان باشند. 
عملا بر مبنای اصولی که ایشان انتخاب 
کردند، تنگنایی برای گزینش سیاسی 
برای پزشــکیان شکل نمی گیرد. مهم 

ترین چیزی که مورد تاکید بود، این بود 
که نیروها برای وفاق و کار بیایند نه برای 
اختلاف. به نظرم توصیه ای که به کابینه 

شد، پرهیز از اختلافات بود.
در مجلس در روز ده ها شعار 
و نطق انتقادی مطرح می شــود 

ولی نمایندگان پاسخگو نیستند
 این تحلیل گر مســائل سیاسی 
ادامه داد: یک جمله اساســی که به نظر 
بی ســابقه بود و در قبال مجلس مطرح 
شــد، این بود که مجلس علاوه بر نقد 
و پرسشگری باید پاسخگو هم باشد. 
ایشان ســعی کردند، مجلس را برای 
آنچه در آینده کشــور شکل می گیرد، 
پاسخگو کنند. یک واقعیتی 
کــه وجود دارد این اســت 
که در مجلــس در روز ده ها 
شعار و نطق انتقادی نسبت 
به دولت مطرح می شود ولی 
نمایندگان پاسخگو نیستند. 
در فضــای انتخاباتی که من 
حضور داشتم، مردم نسبت 
به خیلی از کارهای مجلس 
گذشته نقد داشتند از جمله 
افزایش مالیات ها،  بی تفاوتی 
در مقابل تــورم، گرانی و در 
حاشــیه قرار داشتن نسبت 
به سیاســت خارجی. ایشان 
به دنبال مجلس پاســخگو 
هســتند و دولت  و مجلس 
باید با هم کار کنند و پاسخگو 

باشند.
کاری  پزشــکیان 
کنــد که ســازمان ها و 
شرکت ها تمام امور مالی و اداری 
خودشان را در سامانه پاکنا ثبت 

کنند
 وی عنــوان کــرد: اولیــن کار 
آقای پزشــکیان باید این باشد که تمام 
سازمان ها و شرکت  ها را موظف کنند 

که تمام امور مالی و اداری خودشان را 
در سامانه پاکنا ثبت کنند. این مصداق 
اول شفافیت است ســامانه ای که در 
قالــب آن پرداخت ها و قراردادها  آمده 
شــود و مردم به صورت شفاف ببینند 
که مدیران برای خودشان چقدر حقوق 
تعیین کردند. حدود ۶۵۵۱ مدیر و عضو 
هیــت مدیره داریم که عموما حقوق و 
مزایای چندصد میلیونی آن  ها در سامانه 
پاکنا نمی آید. پزشکیان نباید به گونه ای 
عمل کند که این نقد به دولت او هم وارد 

باشد چون شعار شفافیت داده است.
 پزشــکیان بداند هرگونه 
گران ســازی پوست خربزه زیر 

پای او است
 فلاحت پیشــه ادامــه داد:  آقای 
پزشکیان باید بداند هرگونه گران سازی 
و افزایش مالیات به ویژه گران ســازی 
کالایی مثل بنزین یک پوســت خربزه 

زیر پای او است. 
دولت و مجلــس باید در لایحه 
بودجــه یک بررســی مجــدد انجام 
دهند. بسیاری از حیف و میل هایی که 
صورت می گیرد یا عهدشــکنی هایی 
کــه در کارخانه های خودروســازی 
و واردکنندگان خــودرو وجود دارد. 
همه ی این ها عامل اصلی حیف و میل 
ثروت کشور هستند باید به جای اینکه 
گران سازی شود، بودجه را سر و سامان 
دهند. با این کار به میزانی ثروت ایجاد 
می شــود که دولت پزشکیان می  تواند 
اولین دولتی شــود که بودجه آن فشار 
اقتصادی را بر مردم زیاد نکند بلکه کم 
کند. ما دیدیم در دولت گذشته هر سال 
پنجاه درصد به مالیات ها اضافه می شد 
و بســیاری از اقلام بیــن پنجاه تا نود 
درصد گران می شد. آقای پزشکیان باید 
از بودجه کشور اشرافیت زدایی کند و 
در این قضیه مجلس باید همکاری کند 

و پاسخگو باشد.

فلاحت پیشه نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی  :

پزشکیان بداند هرگونه گران سازی، 
پوست خربزه زیر پای دولت است

نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی گفت: رهبری پیش بینی کردند که دولت  آقای پزشکیان با یکسری کمین گاه  های سیاسی 
مواجه خواهد شد و سعی کردند به کسانی از حالا دندان تیز کردند تا دولت را در کمین بندازند، هشدار دهد. آقای پزشکیان از 

زمانی که رای آورند دنبال ایجاد وفاق بودند و من توصیه ام به اطرافیان آقای پزشکیان این است که مسئال اختلافی را مطرح نکنند و 
مسائل اشتراکی را مطرح کنند تا بهانه  ای به دست کمین سازان نیفتد.

معاون رفاه و امور اقتصادی وزارت تعاون مطرح کرد:

توسعه پایدار در گرو مردمی سازی
گروه اقتصادی -  معاون رفاه و امور اقتصادی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر تدوین یک برنامه 
راهبردی برای استفاده از ظرفیت های شرکت انبارهای عمومی و خدمات گمرکی ایران گفت: توسعه پایدار و جهشی 

با مردمی سازی و ورود بخش خصوصی به چرخه انبارداری محقق می شود.
علیرضا عسگریان در آیین تحویل و آغاز به کار جرثقیل های سنگین خدمات لجستیک شرکت انبارهای عمومی 
و خدمات گمرکی ایران اظهار داشــت:  در کشــورهای همسایه برخی سود ۲۰ درصدی از انبارداری دارند که ما نیز 

باید به این مساله توجه کنیم.
وی با اشاره به اینکه به طور مثال اگر در کشور امارات انبارهای مجهزی داشتیم می توانستیم گام بلندی در حوزه 

صادرات برداریم، افزود: جایگاه شرکت انبارهای عمومی و خدمات گمرکی ایران بعد از ۶۰ سال مناسب نیست.
معاون رفاه و امور اقتصادی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه انبارکردن و انبارداری اساس کار 
صادرات و واردات است و باید به شکل جدی به آن پرداخت، خاطرنشان کرد: در فرایند اجرایی کردن طرح کالابرگ 
الکترونیکــی بزرگ تریــن دغدغه ما این بود که برای وارد کردن کالاهای مورد نیاز این طرح نتوانیم انبار تامین کنیم. 
وی عنوان کرد: ظرفیتی که در این مجموعه وجود دارد صرفا نباید متمرکز به ورود تجهیزات باشد بلکه لازم است 

به موارد دیگر نیز توجه کرد و برنامه های راهبردی برای افق پیش رو داشت.
معاون رفاه و امور اقتصادی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: مســاحت شــرکت انبارهای عمومی و 
خدمات گمرکی ۲ میلیون متر مربع اســت که باید از آن کســب درآمد کرد. بخش خصوصی می تواند ســالانه از این 
مساحت ۲ میلیارد دلار درآمد کسب کند، ما باید به این بخش نیز توجه کنیم. باید از این انبارها استفاده درست شود 

و محدود به آمد و شد سنتی نباشد.
عسگریان با تاکید بر اینکه نیاز به تعریف بسته یک ساله جهشی داریم، اضافه کرد: باید روی این پلکان پا بگذاریم 
و بالا برویم - از فرصت آغاز به کار جرثقیل های سنگین خدمات لجستیک استفاده کنیم - و از این سنت پایدار که 

کشور توانسته انبارهای خود را در یک مکان تجمیع کند، به بهترین شکل استفاده کرده و کسب درآمد کنیم.
وی خاطرنشــان کرد: جنس جهش تولید ما باید همراه با مردمی ســازی باشد. بهتر است در این بخش متمرکز 
شــویم تا از این مســاحتی که در دسترس است بهترین استفاده را ببریم. متوسط عمر مدیریت ما ۲ سال است و باید 

دید که فرد از چه عنصر پایداری استفاده می کند.
معاون رفاه و امور اقتصادی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: بخش خصوصی باید وارد چرخه 
انبارداری در کشور شود تنها در این شکل است که می توان موفق شد. ما در بخش های فولاد از این ظرفیت استفاده 

کرده ایم. سودی که از این مسیر به دست خواهد آمد را می توان در توسعه هر بخشی سرمایه گذاری کرد.
عسگریان تاکید کرد: تدوین یک برنامه راهبردی قدم مهمی است که باید برداشت و باور کرد که توسعه پایدار 

و جهش ایجاد نمی شود مگر اینکه مردم در آن حوزه ورود کنند.

گروه اقتصادی - با درآمد سرانه 
دویســت یا سیصد دلاری نمی توان به 
اهداف سند چشم انداز اقتصادی برسیم. 
و این در حالی اســت که درآمد سرانه 
کشورهای حاشیه خلیج فارس از هزار 

و هفتصد تا سه هزار دلار می باشد.
صابــر پرنیان مدیــر کل صمت 
آذربایجان غربی بعنوان سخنران ویژه 
گردهمایی فعالان اقتصادی در ســالن 
ســران که به منظور ارائه راهکار های 
اقتصــادی به رئیــس جمهور منتخب 
گردم هم آمده بودند گفت: اقتصاد ایران 
می بایســتی از اقتصاد دولتی ، رانتی و 
دســتوری خارج و به اقتصاد ثروت زا 

و رقابتی تبدیل گردد.

وی افزود: با درآمد سرانه دویست 
یا سیصد دلاری نمی توان به اهداف سند 
چشــم انداز اقتصادی برسیم. و این در 
حالی است که درآمد سرانه کشورهای 
حاشیه خلیج فارس از هزار و هفتصد تا 

سه هزار دلار می باشد.
وی خاطرنشان کرد: وظیفه دولت 
در حوزه های مختلف اقتصادی، تسهیل 
گری و حمایت و بســتر سازی است و 

متآسفانه تا کنون اقتصاد ما گران خری 
و ارزان فروشــی بــوده و لــذا  اقتصاد 
می بایستی توســط بخش خصوصی 
اداره گــردد چون آنهــا بهتر و ارزان تر 
اداره خواهند کــرد. صابر پرنیان ادامه 
داد: در حــوزه های مختلف اقتصادی 
مشکلات عدیده زیر ساختی داریم، در 
آب، برق، گاز، گمرک، بانک ها، تولید و 
توزیع کالا و ارائه خدمات که می بایستی 

جراحی اساســی انجــام پذیرد آن هم 
توسط بخش خصوصی از جمله اتاق 
بازرگانی، خانه صنعت و معدن، و خانه 
تعاون که ان شــاءالله در دولت جناب 
آقای دکتر پزشکیان اتفاق بیفتد و شاهد 
اثرات آن در سفره مردم باشیم. امیدوارم 
در دولت جدید با خروج دولت، شبهه 
دولتی ها وخصولتی ها از نظام مدیریت 
اقتصادی کشور، شــاهد ورود واقعی 

بخش خصوصی به همه شئون اقتصادی 
اعم از صنعت، معدن، تولید، تجارت و 
بازرگانی باشیم که قطعاً موجب رشد و 
پویایی و بالندگی در اقتصاد خواهد شد.

گروه اقتصادی - مجید عشقی، 
رییس ســازمان بورس و اوراق بهادار 
با اشــاره به پیگیری ســازمان بورس 
برای حذف قیمت گذاری اعلام کرد: 
ســازمان بورس، به دنبال آن است که 
طبق برنامه هفتم توســعه، شرکت ها 
دیگر مشمول قیمت گذاری دستوری 
نشوند، همچنین شرکت های بورسی 
هم به پیگیری و اجرای این قانون، ملزم 
می شوند. مجید عشقی به حکم برنامه 
هفتم توسعه مبنی بر لغو قیمت گذاری 
دستوری اشــاره کرد و افزود: همواره 
از گذشــته بحث کنترل تورم یکی از 

دغدغه هــای اصلــی دولت ها بوده و 
نمی توان این مســاله مهم و چالشی را 
بــه هیچ دولت خاصی نســبت داد اما 
همــواره در طول این ســال ها برخی 
سیاستگذاران به اشتباه بر این باور بوده 
اند که با کنترل نرخ ها در سمت عرضه 
شرکت های بزرگ می توان مانع افزایش 
تورم در کشــور شد، ولی در عمل این 
امر به قیمت گذاری دســتوری و فشار 
مضاعف بر روند فعالیت شرکت های 
بزرگ منتج شــده اســت و در نهایت 
شــاهد تاثیر منفی این نوع تصمیمات 
بر روند تولید و عرضه شرکت ها و در 

نهایت رشد تورم بوده ایم.
او با اشاره به تجربه قیمت گذاری 
دســتوری در صنعت خــودرو و آثار 
نامطلوب آن طی ســال های گذشــته 
گفــت: صنعت خــودرو تحت تاثیر 
برخــی تصمیمــات ، وارد مســیر 
قیمت گذاری دســتوری شد و این امر 
عمــلا به مانع افزایــش تولید خودرو 
و زمین گیر شــدن خودروســازان در 
هشت ســال گذشته منجر شد.عشقی 
تاکید کرد: برای رفع این مشکل، برنامه 
هفتم توسعه، به درستی، قیمت گذاری 
دســتوری را فقط به کالاهای خاص و 

کالاهای انحصاری که در حال استفاده 
از ارز ترجیحی هســتند، محدود کرده 
اســت. او تاکید کرد: سازمان بورس، 
پیگیر است تا طبق برنامه هفتم توسعه، 
شرکت ها دیگر مشمول قیمت گذاری 
دســتوری نشوند. شــرکت ها هم به 
اجرای این قانون ملزم خواهند بود. با 
کمک مجلس، بــه عنوان ناظر اجرای 
قانون برنامه هفتم توســعه، در تلاش 
هســتیم تا اجرای ماده ۴۸ قانون برنامه 
هفتم توسعه، مبنی بر ممنوعیت قیمت 
گذاری دستوری، در دولت چهاردهم 
اجرایی شود تا در نهایت زمینه افزایش 

جذابیت ســرمایه گذاری و توسعه در 
شــرکت ها فراهم آید. سازمان بورس 
همه تــوان خود را بــرای حمایت از 
ســهامدارانی که منابع خــود را برای 
کسب بازده مناسب از بورس وارد این 

بازار کرده اند، به کار گرفته است.

گروه اقتصادی - رییس کانون 
عالــی انجمن های صنفــی کارگران 
ایران گفت: اگر قرار اســت موضوع 
بیمه بیکاری کارگران به شــکل جامع 
پیگیــری و در قالب لایحه در مجلس 
مورد بررسی قرار گیرد باید نظر جامعه 

کارگری نیز گرفته شود.
سال گذشته عنوان شد قانون کار 
در برخــی از بخش هــا نیاز به اصلاح 
دارد و امسال موضوع از طریق مجلس 
شورای اسلامی در حال پیگیری است.
مدیــرکل روابــط کار و جبران 
خدمــت وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی از پیشنهاد کاهش مدت زمان 
استفاده از بیمه بیکاری و امکان سهیم 
شــدن کارگران در پرداخت حق بیمه 
بیــکاری در لایحه اصلاح قانون بیمه 
بیــکاری خبر داده و گفتــه در ماده ۵ 
قانون بیمه بیکاری، حق بیمه بیکاری 

به میزان ۳ درصد مزد بیمه شــده است 
که توسط کارفرما پرداخت می شود. در 
این اصلاحیه پیشنهاد شده کارگران هم 

به نوعی سهم داشته باشند.
سمیه گلپور، رئیس کانون عالی 
انجمن های صنفــی کارگران ایران در 
این خصوص به ایرادات حقوقی این 
موارد پرداخت و اظهار کرد: نخســت 
اینکه در یک ســه جانبه گرایی دولتی 
و نیمــه دولتی که وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی، سازمان تأمین اجتماعی 
و سازمان فنی و حرفه ای در جلسه ای 
در مــورد موضوع بیمه بیکاری و نرخ 
حــق بیمه یــا میزان برخــورداری از 
ســنواتی که به کارگران تعلق می گیرد 
یا اســتفاده ها از ماه هایــی که به افراد 
بیکار تعلق می گیرد صحبت و طرحی 
ارائه شــود، ایراد جدی وارد اســت 
زیرا نمایندگان کارگری و کارفرمایی 

حضور نداشتند.
وی افزود: اگر قرار است موضوع 
بیمه بیکاری کارگران به شــکل جامع 
پیگیــری و در قالب طرح و لایحه در 
مجلس مورد بررسی قرار گیرد باید نظر 
جامعه کارگری نیز گرفته شــود؛ تا در 
ادامــه پس از تغییر و تصویب، جامعه 

کارگری دچار مشکل نشود.
وی تصریح کرد: ســال گذشته 
در این خصــوص در بخش حقوقی 
ریاســت جمهوری یک یا دو جلسه 
برگزار شــد کــه نماینــدگان جامعه 
کارگری نســبت به افزایش حق بیمه 
سهم کارگری و یا جدول کاهش حق 
بیمه در سنوات کلی چه برای متاهلان 

و چــه مجردان مخالف بود و تفاهمی 
حاصل نشد.

وی ادامه داد: قرار شد در جلسه ای 
دیگر در نشست سه جانبه نمایندگان 
دولــت، کارفرمایــی و کارگری این 

مسائل دوباره بررسی شود.
رئیس کانــون عالی انجمن های 
صنفی کارگران ایران گفت: بر اساس 
ســخنان مدیر کل روابط کار و جبران 
خدمــت وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعــی یا متولیان دولتــی این دو 
موضوع را مورد بررســی قرار داده و 
طرح ارائه داده اند یا اینکه مدنظر دارند 
تا این موضوع به شکل سه جانبه گرایی 
با حضور نماینــدگان دولتی و حوزه 

کارگری و کارفرمایی مورد بررســی 
قرار گیرد.

کاهــش ســهم کارفرما از 
پرداخت بیمه بیکاری

عضو شــورای عالی اشتغال در 
ادامه ســخنان خود به مدت پرداخت 
بیمــه بیــکاری کارگران اشــاره کرد 
و گفــت: فــردی که بیکار می شــود 
بــرای اینکه وی و خانــواده او دچار 
آســیب های اجتماعی کمتر شوند با 
توجه به اصل ۲۹ قانون اساســی باید 
مورد حمایت دولــت قرار گیرند؛ اما 
اینکه بخواهیم برای پوشــش ضعف 
صندوق بیمه بیکاری ســهم کارگر را 
در پرداخت حق بیمه افزایش دهیم بی 

انصافی است. وی با بیان اینکه جامعه 
کارگری با توجه به شــرایط تورمی و 
تعیین حداقل دســتمزد دچار مشکل 
هســتند و روز بــه روز بــا تغییر نرخ 
ارز قدرت خریدشان کاهش می یابد، 
یادآور شد: جایز نیست یک درصد از 
سهم ۳ درصد کارفرما به سهم کارگران 
در پرداخت بیمه بیکاری افزوده شده و 
از ۷ به ۸ درصد برسد. وی خاطرنشان 
کرد: ضعف صندوق را می توان از محل 
مالیات جبران کرد و هزینه های مازاد بر 

جامعه کارگری تحمیل نکرد.
کاهش مشــمولیت ماه های 

بیکاری
در ادامــه رئیــس کانــون عالی 

انجمن های صنفــی کارگران ایران به 
مساله سوم در اصلاح قانون مربوط به 
جامعه کارگری پرداخت و گفت: قرار 
اســت میزان بهره مندی و مشمولیت 
ماه هایی که کارگران می توانند از بیمه 
بیکاری استفاده کنند کاهش پیدا کند. 
به این ترتیب کســانی کــه با توجه به 
جدول ســابقه پرداخت، مشمول بیمه 
بیکاری می شــوند حداکثــر تا ۵۰ ماه 
می توانند از بیمه بیکاری استفاده کنند 
که در اصلاحیه جدید به نصف کاهش 
می یابد. این مساله جای بررسی بیشتر 

دارد.
ضرورت بازآموزی بیکاران
گلپــور دربــاره چالش هــای 
جامعه کارگری بــه فرایند بازآموزی 
نیروهــای بیکار اشــاره کرد و گفت: 
در این زمینه همچنــان چالش داریم 
و مشــکل ریشه ای اســت. بخشی به 

عدم هماهنگی دانشــگاه با صنعت بر 
می گردد و خروجی های دانشــگاه ها، 
ورودی هــای خوبــی بــرای صنایع 
نبوده اند. بخشــی هم به آموزش های 
خارج از فضای آکادمیک بر می گردد.

وی عنوان کرد: در این خصوص 
یا ســرفصل های آمــوزش عالی باید 
بازنگری شود یا شرایط آموزشی فرد با 
محیط کار تطبیق پیدا کند.رئیس کانون 
عالی انجمن های صنفی کارگران ایران 
در توضیح بیشتر گفت: در حال حاضر 
به هر علتی که افراد دارای امنیت شغلی 
نبــوده و قراردادهای موقــت دارند 
ممکن اســت به آمار بیکاران افزوده 
شــود. ضروری است برای کار جدید 
آموزه هــا و مهارت های فرد منطبق با 
شرایط روز و بازار کار باشد که درصد 
بیکاری کاهش پیدا کند. در این زمینه 

در کشور به شدت ضعف داریم.

پرنیان سخنران ویژه گردهمایی فعالان اقتصادی:

با درآمد سرانه200 دلاری نمی توانیم به 
اهداف سند چشم انداز اقتصادی برسیم

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار:

شرکت ها به حذف قیمت گذاری دستوری ملزم می شوند

رییس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران ایران مطرح کرد:

گروه اقتصادی  - عضو هیات رئیسه  
اتاق مشترک بازرگانی ایران و روسیه گفت: 
اکنون صادرکنندگانی که قراردادهای روبلی 
بسته اند به همین دلیل زیان دیده اند آنها معامله 
را برحسب روبل منعقد کردند و حساب های 
ریالی بانک ملی ایران را در معامله ارائه کردند 
اما در دستیابی به سود حاصل از تبدیل روبل 
به ریال و محاسبه آن براساس قیمت دلار در 
بازار آزاد متضرر شدند و در اعتراض به این 

موضوع صادرات را متوقف کردند.

کامبیز میرکریمی، عضو هیات رئیسه 
اتاق مشترک بازرگانی ایران و روسیه درباره 
اتصال خودپردازهای ایران و روسیه در آینده 
نزدیک گفت: در امکان برقراری این اتصال 
حرفی نیست اما در نرخ تبدیل روبل به ریال 
همچنان ابهام وجــود دارد زیرا برای تبدیل 
ارز همواره شروطی وجود داشته و اسنادی 
مطالبه می شود و تا زمانی که این پیش شرط ها 
وجود داشــته باشد امکان اســتفاده از این 
کارت ها وجود ندارد وگرنه بانک های ایران 

و روسیه رابطه کارگزاری با یکدیگر دارند، 
شــبکه بانکی ایران نیز روبل را پذیرفته و به 
نظر می رسد بانک مرکزی روسیه هم پذیرفته 
ریال را در سبد خود جای دهد بنابراین از نظر 
زیرساختی مانعی وجود ندارد اما مشخص 

نیســت که وقتی کارت میر روسیه در ایران 
اســتفاده شود، روبل با چه نرخی قرار است 

تبدیل به ریال شود؟
وی افزود: بنابرایــن در مبادلات مالی 
میان ایران و روســیه بدون دخالت دلار چه 

در حد مبادلات مسافرتی باشد و چه در حد 
مبادلات تجاری باید موضوع نرخ تبدیل ارز 

حل شود.
میرکریمــی ادامــه داد: موضوع دیگر 
افزایش فاصله نرخ روبل و دلار در بازار آزاد 

ایران اســت؛ ارزش روبلی که به ریال تبدیل 
می شود از ارزش دلار در بازار آزاد ایران کمتر 
شــده و افزایش قیمــت دلار در بازار آزاد به 
این شکاف عمق داده است.   وی خاطرنشان 
کرد: پیش تر برخــی صادرکنندگان ایرانی 
ارزهای خود را در واحد روبل به میربزینس 
می دادند اما با افزایــش فاصله روبل و دلار 
صادرکنندگان از ایــن کار امتناع می کنند و 
بازارهای رسمی را دور می زنند و به بازارهای 

غیررسمی روی می آورند.

عضــو هیات رئیســه اتاق مشــترک 
بازرگانی ایران و روســیه اظهار کرد: اکنون 
صادرکنندگانــی که قراردادهــای روبلی 
بسته اند به همین دلیل زیان دیده اند آنها معامله 
را برحسب روبل منعقد کردند و حساب های 
ریالی بانک ملی ایران را در معامله ارائه کردند 
اما در دستیابی به سود حاصل از تبدیل روبل 
به ریال و محاسبه آن براساس قیمت دلار در 
بازار آزاد متضرر شدند و در اعتراض به این 

موضوع صادرات را متوقف کردند.

عضو هیات رئیسه اتاق مشترک بازرگانی ایران و روسیه عنوان کرد:

ضرر صادرکنندگان از انعقاد قراردادهای روبلی

اولین کار آقای پزشــکیان باید این باشد 
که تمام سازمان ها و شرکت  ها را موظف 
کنند که تمام امور مالی و اداری خودشان 
را در سامانه پاکنا ثبت کنند. این مصداق 
اول شفافیت است سامانه ای که در قالب 
آن پرداخت ها و قراردادها  آمده شــود و 
مردم به صورت شفاف ببینند که مدیران 
برای خودشــان چقدر حقــوق تعیین 
کردند. حــدود ۶۵۵۱ مدیر و عضو هیت 
مدیــره داریم که عموما حقوق و مزایای 
چندصد میلیونی آن  ها در سامانه پاکنا 
نمی آید. پزشــکیان نباید بــه گونه ای 
عمــل کند که این نقد به دولت او هم وارد 
باشد چون شعار شــفافیت داده است.

اجحاف درحق کارگران؛ از افزایش سهم بیمه بیکاری تا کاهش دوره بیکاری
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